

目次

试验研究

- 161 机械活化勃姆石-二氧化硅混合物合成莫来石 许大燕 叶国田 刘 磊等
166 硅线石对矾土基浇注料性能的影响 李培佳 李 林 贺智勇等
170 铝对高岭石熟料合成 $\text{Al}_4\text{SiC}_4\text{-Al}_4\text{O}_4\text{C}$ 复合材料的影响 邓承继 余 超 祝洪喜等
174 燃烧法制备镁铝尖晶石粉体及其烧结活性研究 李 戡 童世合
177 铬盐焙烧旋窑烧成带衬砖损毁机制初探 杨 林 严 云 胡志华
180 铝粉、硅粉加入比例对 $\text{Al}_2\text{O}_3\text{-ZrO}_2\text{-C}$ 材料力学性能的影响 易献勋 李亚伟 桑绍柏等
184 改性石墨对镁碳砖性能的影响 毕万利 张 玲 田 琳等

开发应用

- 187 泡沫胶凝法制备轻质钙长石耐火材料的工艺研究 夏光华 谢 穗 何 婵
191 氧化锆喷雾造粒料浆的制备 刘春红 李学伟 郑书航等
194 氮化硅铁、亚白刚玉和硅微粉加入量对ASC砖性能的影响 王 跃 陈俊红 李 勇等
197 煤系高岭土高温煅烧单晶相莫来石产品的工艺条件 崔 等
200 粒度组成对高铝-碳化硅质湿式喷射料自流性的影响 姚金甫 田守信 王 峰
203 低成本铁水罐罐沿浇注料的研制与应用 欧阳德刚 蒋扬虎 李明晖等
206 高岭土性能研究及其对炮泥性能的影响 夏欣鹏 甘菲芳 唐 莉

综合评述

- 209 氧化锆及掺杂氧化锆的研究进展 刘树信 王海滨

讨论·交流

- 214 滑动水口砖型浅考与设计 许承凤 杨开保 郁书中
218 硫磺回收反应炉衬里失效原因及防范措施 郑新兵 何宇蓉
221 耐火材料供应商定量评价体系的建立 帅 奇
223 耐火材料断裂能的测试 刘国齐 杨金松 李红霞等
225 连铸中间包稳流器的改进与应用 刘纯星 郭 达 李 振等
227 悬浮预热器内筒的研究及应用 陈俊红 封吉圣 郑本水等
229 解决转炉炉体空洞缺陷的措施 纪瑞东 魏 薇 李 俊等
231 加热炉炉顶耐火可塑料的施工 于书伟 王 波 王 涛
233 保护渣熔化炉用耐火材料的选用 刘广悦 王明妍 刘宗林
235 PLC控制耐火材料配料系统的设计 李 亮 郁书中 邓葱柏等
237 淘汰水泥回转窑煅烧铝矾土的改造 张连发 王 伟

综合信息

添加纳米氧化铝粉对铝尖晶石质自流浇注料性能和显微结构的影响(193); 一种快干无水泥浇注料用新型结合剂(213); 《2011年全国不定形耐火材料学术会议》征文通知(238); 现行有效耐火材料标准目录(239~240)

万方数据

Main Contents

- 161** Synthesis of mullite from mechanically activated mixtures of boehmite and silica
Xu Dayan, Ye Guotian, Liu Lei, et al
- 166** Effect of sillimanite on properties of bauxite based castables
Li Peijia, Li Lin, He Zhiyong, et al
- 170** Effect of Al on $\text{Al}_4\text{SiC}_4\text{--Al}_2\text{O}_3\text{C}$ composite synthesized from kaolinite
Deng Chengji, Yu Chao, Zhu Hongxi, et al
- 174** Investigation on combustion synthesis of MgAl_2O_4 powder and its sintering activity
Li Jian, Tong Shihe
- 177** Preliminary investigation on damage mechanism of lining brick at burning zone of chromic salt-roasting rotary kiln
Yang Lin, Yan Yun, Hu Zhihua
- 180** Effects of adding ratio of Al and Si on mechanical properties of $\text{Al}_2\text{O}_3\text{--ZrO}_2\text{--C}$ refractory materials
Yi Xianxun, Li Yawei, Sang Shaobai, et al
- 184** Influence of modified graphite on properties of MgO--C brick
Bi Wanli, Zhang Ling, Tian Lin, et al
- 187** Preparation of lightweight anorthitic refractories by foaming-gel method
Xia Guanghua, Xie Sui, He Chan
- 191** Preparation of zirconia spraying granulated slurry
Liu Chunhong, Li Xuwei, Zheng Shuhang, et al
- 194** Influence of $\text{Fe--Si}_3\text{N}_4$, sub-white corundum, and silica fume on properties of ASC brick
Wang Yue, Chen Junhong, Li Yong, et al
- 197** High temperature calcining process of coal series kaolin preparing single crystal mullite
Cui Deng
- 200** Influence of particle size composition on self-flowability of bauxite-silicon carbide shotcreting castables
Yao Jinfu, Tian Shouxin, Wang Feng
- 203** Development and application of low cost castables for hot metal ladle edge
Ouyang Degang, Jiang Yanghu, Li Minghui, et al
- 206** Properties of kaolin and its effect on properties of taphole clay
Xia Xinpeng, Gan Feifang, Tang Li
- 209** Research progress on zirconia and doped zirconia
Liu Shuxin, Wang Haibin

Sponsor : Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd.(LIRR)

Editor and Publisher : The Editorial Board of NAIHUO CAILIAO

Editor-in-chief : Prof.CHAI Junlan

Add : 43 Xiyuan Road, Luoyang, Henan 471039, China

Tel : +86-379-64205958

Fax : +86-379-64205968

E-mail : C.JL@NHCL.COM.CN

Web Site : <http://www.nhcl.com.cn>

Subscription rate : USD 150(overseas, including air mail postage)

万方数据

Sponsored by Sinosteel Luoyang Institute of Refractories Research Co., Ltd. (LIRR), established in 1966, Naihao Cailiao (Refractories) is the only technical journal in Chinese in China's refractories industry that reports current situations of the R & D, production and application of refractories in China together with the development status and trend of refractories science and technology abroad. Naihao Cailiao is published bimonthly and distributed both at home and abroad with the annual distribution circulation of 30 thousand copies.

Naihao Cailiao also affords space for advertisement which is beneficial to the manufacturers and users home and abroad to establish connection between them, to promote production and sales and especially help foreign companies share China's market.